
Trzydziesta  dziewiąta sesja Rady Miejskiej odbyta 

 w dniu 30 stycznia 2018 roku  w Trzcińsku-Zdroju 

_______________________________________________________ 

P R O T O K Ó Ł Nr XXXIX/ 2018 

 

z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 

30 stycznia 2018 roku 

 
Miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Trzcińsku-Zdroju 

 
Czas rozpoczęcia obrad - godz. 13 

05
 

 

Czas zakończenia obrad - godz. 13
 41

 

 

Rada w składzie - 15 Radnych 

 

W obradach uczestniczyło – 12 Radnych 

Brak radnych 

1. Cornelis Vreeswijk 

2. Edwarda Irańskiego 

3. Piotr Przytuła 

 
co stanowi – 80,00% 

 

Obrady XXXIX sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej pani Maria Woźniak, która przywitała 

wszystkich zebranych: radnych, Zastępcę Burmistrza, Pana skarbnika Kierowników i wszystkich gości 

obecnych na sesji. Stwierdziła quorum na podstawie listy obecności - 12 radnych obecnych.  

/ lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/. 

 

 

Do punktu I. 2  Przyjęcie porządku obrad  

 

Przewodnicząca obrad- Przystępujemy do przyjęcia porządku obrad, który został dostarczony radnym 

wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej sesji. W związku z tym iż sesja została zwołana w trybie 

nadzwyczajnym, oraz nie podlega on głosowaniu. 

 

Porządek obrad  sesji Rady Miejskiej: 

I.   Sprawy regulaminowe: 

1.  otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 

2.   przyjęcie porządku dziennego obrad, 

II. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego(druk nr XXXIX/382/2018 

2. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trzcińsko-Zdrój na rok 2018 (druk nr XXXIX/383/2018) 
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3. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Trzcińsko-Zdrój na lata 2018-2033 

(druk nr XXXIX/384/2018) 

III. Wolne wnioski i informacje. 

IV. Zakończenie sesji. 

 
 

Do punktu II. 1. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

konsolidacyjnego(druk nr XXXIX/382/2018 
Projekt uchwały przedstawił skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- jest to uchwała 

deklaracyjna, uchwała zabezpieczyła by wszystkie kredyty, które gmina posiada oprócz kwoty do 

danego roku 2018. jest nam podległa bo mamy zapis o kredycie skonsolidowanym jest to w związku  z 

tym iż obecne raty naszego kredytu są za wysokie i może być problem z uchwaleniem budżetu na rok 

2018 wówczas budżet uchwalony byłby przez RIO i dlatego chcemy sami skonsolidować kredyty. On 

może być uchwalony w części przez RIO. By ulżyć w ratach kredytowych 2019- 2021 byśmy mogli 

robić kolejne inwestycje. Ona tylko mówi, o tym, że pozwala się zaciągnąć kredyt co do zabezpieczenia 

tego kredytu będzie kolejna uchwała. Nie jest tu mowa o emisji obligacji. Z tego rozeznania kredyt 

konsolidacyjny jest tańszy od emisji obligacji. 

 

Przewodnicząca obrad- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Przewodnicząca obrad- co będzie jeśli RIO odrzuci ta uchwałę. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- to może wszcząć postępowanie co do trzech kolejnych 

uchwał. My uchwalamy budżet w takim kształcie jak jest kredyt skonsolidowany w roku 2018 i 

zakładamy spełnienie wskaźników od 2019r. RIO nie odrzuci całego budżetu tylko zrobi wszczęcie 

postępowania w sprawie unieważnienia rat kredytu. Taka była sugestia RIO by w takiej konstrukcji 

budżet uchwalić.  

 

Przewodnicząca obrad- ta uchwal jest w uzgodnieniu z Regionalną Izbą Obrachunkową? 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- tak jest to po uzgodnieniach. W związku z tym 

postępowanie w sprawie ważności lub unieważnienia w pewnej części naszego budżetu i oni nie będą 

mieli podstaw do unieważnienia. Nie podejrzewam by tylko ta uchwała została unieważniona bo ona 

jest zawarta w WPF. To powierzenie dla RIO że chcemy to zrobić. 

 

Radny pan Janusz Pieróg- pierwsze pytanie jakie się nasuwa to gdzie jest pana Burmistrz jest tu 

uchwała konsolidacyjna i zbiera to wszystko do kupy i próbujemy to zostawić. Jest to związane z 

dzisiejszym porządkiem obrad. Przypomnę, że uchwała była cichcem podrzucona na sesję. Bo nawet 

konstrukcja uchwały mówi o tym, żeby RIO to unieważniło. RIO będzie dobrze to robić to racjonalnie 

rzecz biorąc powinna wprowadzić program naprawczy. To jest że względu na samą konstrukcję.  

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- konstrukcja tej uchwały była konsultowana z RIO. 

 

Radny pan Janusz Pieróg-  No tak ale pan Skarbnik mówi, następnym krokiem będzie że podejmujemy 

uchwałę o obciążeniu wekslem.  

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- kolejna uchwała nie będzie o kredycie tylko o 

zabezpieczeniu kredytu. 
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Radny pan Janusz Pieróg-  my na komisji przed sesją braliśmy pod uwagę, że będzie budżet z kredytem 

konsolidacyjnym. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- tak w WPF na lata 2018-2030 jest uwzględniony 

kredyt konsolidacyjny. O tym mówiliśmy na komisji, że RIO chce taką uchwałę, a Wojewoda chce 

zabezpieczenia kredytu. 

 

Przewodnicząca obrad- oczekujemy poprawy z każdym rokiem. A projekt budżetu jaki nam 

zaproponował Burmistrz to budżet marazmu i biedy i prowadzi nas do zacofania mogę tu przedstawić 

takie zadania jak brak modernizacji remontu dróg, brak nowoczesnej oczyszczalni ścieków w 

Trzcińsku-Zdroju, Stołecznej, Piasecznie, Gogolicach, Chełmie Górnym i Dolnym pomimo wydania 

setek tysięcy na dokumentacje. Rozpadające się chodniki i ulice w mieście, brak zagospodarowania 

parku i jeziora w Trzcińsku pomimo wydania setek tysięcy na projekty i dokumentacje. Zniszczona 

elewacja hali widowiskowo -sportowej, drogi gminne pływające w błocie, myślę, że budżet nic nie 

zmieni. To pan Burmistrz odprowadził do tego swoimi rządami, jak myślicie, że to pomoże się rozwinąć 

naszej gminie. Przez ostatnie dwa lata był czas na wprowadzenie programu naprawczego i wyjście z 

trudnej sytuacji i my włączaliśmy hamulce i popadamy w zastój. Bardzo ważne jest to co się dzieje 

upadają u nas firmy np. PIRO czy restauracja Duet i dlatego ja będę głosowała przeciw protestując 

przeciwko upadkowi naszej Gminy. 

   

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca obrad- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 8- głosów 

- przeciw 2- głosy 

- wstrzymały się – 2- osoby 

 

Przewodnicząca obrad-  stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 

 

/Uchwała Nr XXXIX/ 382/2018 stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu II. 3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Trzcińsko-Zdrój na rok 2018 (druk nr XXXIX/383/2018) 
Projekt uchwały przedstawił skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  jest to uchwała, którą 

Państwu przedstawiliśmy na komisji jest to budżet z nadwyżką, która pozwoli na spłatę kredytów. 

 
Radny pan Janusz Pieróg-  budżet obarczony wada prawną art. 243, nie spełniamy wskaźników 

obojętnie co zrobimy. Może zdanie takie, że nie ważne co radni zrobią to RIO wdroży program 

naprawczy. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  budżet z wodą prawną przyjęliście państwo również w 

zeszłym roku, ale on może być tak uchwalony a RIO ma wówczas ingeruje w całości lub w części jest 

poddany weryfikacji, unieważnieniu. Może być tylko w pozycji przychodów i rozchodów. 

 

 Radny pan Janusz Pieróg-  co to za budżet jak my wyrzucamy z niego oczyszczalnie ścieków.  

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  na dziś nas na to nie stać. Co będzie za rok czy za 

półtora możemy zobaczyć. 
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Radny pan Janusz Pieróg-  Czy ten program co oczytał pan Burmistrz jest wdrożony. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- nie do końca, np. w kwestii oświaty nie jest wdrożony. 

Już raz uwzględniłem likwidację szkoły w Gogolicach i musiałem zmieniać WPF bo uznaliście, że 

zrobiłem to za szybko. Na razie wkładamy do WPF świetlice w Piasecznie na lata 2019-2020 na razie z 

środków własnych i dofinansowanie w wysokości 63,63%.  

 

Przewodnicząca obrad- pomysły na zwiększenie dochodów w Gminie nie mamy tylko pomysły na 

oszczędności. 

 

Przewodnicząca obrad- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 7- głosów 

- przeciw 2- głosy 

- wstrzymały się – 3- osoby  

 

Przewodnicząca obrad-  stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 

 

/Uchwała Nr XXXIX/ 383/2018 stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Do punktu II. 4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Trzcińsko-Zdrój na lata 2018-2033 (druk nr XXXIX/384/2018) 
Projekt uchwały przedstawił skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- jest to uchwała, którą 

Państwu przedstawiliśmy na poprzedniej sesji jednak tu zaszła zmiana w załączniku nr 3 została 

umieszczona świetlica w Piasecznie jako budowa i rozbudowa jest to prawie 600 tys. zł z kosztorysu.  
 

Radny pan  Zbigniew Wiśniewski- to nie jest sama świetlica ale jeszcze garaż na samochód strażacki. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  nie ma tego w tytule bo dofinansowanie jest do 

świetlicy. 

 

Kierownik referatu pan Piotr Radecki- dokumentacja jest wykona i obejmuje budowę garażu i zaplecza 

dla strażaków. 

 

Radny pan  Zdzisław Iwanicki- a co z tym budynkiem od Aveny? 

 

Zastępca Burmistrza pan  Emilian Osetek-  nie ma konkretów, właściciel spółki Avena, chce pomóc i 

będzie do tego dążył,  ale nie podał konkretnych działań. 

 

Radny pan Zdzisław Iwanicki- czy wpisanie tego zadnia do WPF może zaszkodzić realizacji innych 

zadań? 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  tu spłata kredytów w roku 2019 została przesunięta na 

kolejne lata, w kredycie skonsolidowanym pierwsza rata będzie to 100 tys. zł. 

 

Pani Ewa Winkel- inwestycja jest na lata 2019-2020 więc nie. 

 

Kiedy planujecie ogłosić przetarg na te oczyszczalnie w Chełma. 



 5 

Zastępca Burmistrza pan  Emilian Osetek-  obecnie aktualizujemy dokumentacje techniczną. Myślę, 

że na początku roku. 

 

Pani Ewa Winkel- jest to podpisana umowa z dofinansowaniem 63,63% 

 

Przewodnicząca obrad- wpłynęło pismo od Rady Sołeckiej z Chełma Górnego, Dolnego Gogolic i 

Górczyna chociaż pisze Góralice. Oni piszą, że jest zagrożenie, że inwestycja nie będzie realizowana. 

 

Pani Ewa Winkel- zagrożenie jest takie, że były dwa przetargi, na które się nikt nie zgłosił, już termin 

realizacji mamy wydłużony maxymalnie.  

 

Zastępca Burmistrza pan  Emilian Osetek- są tam trzy kwestie czyli oczyszczalnia w Chełma 

Górnego to jest pełna dokumentacja i tu można to realizować a dwie pozostałe czyli hydrofornia w 

Gogolicach i sieć wodociągowa w Górczynie to jest w trybie zaprojektuj i wybuduj ono kończy się w 

roku 2019.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca obrad- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 7- głosów 

- przeciw 2- głosy 

- wstrzymały się – 3- osoby 

 

Przewodnicząca obrad-  stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 

 

/Uchwała Nr XXXIX/ 384/2018 stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Do punktu III. Wolne wnioski i informacje. 
 

Proszę o wnioski i informacje tylko związane w zakresie tych uchwał, jakie dzisiaj omawialiśmy. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Do punktu X. Zakończenie sesji. 
 

O godzinie 13
41

– Przewodnicząca obrad zamknęła XXXIX sesję Rady Miejskiej. Dziękując wszystkim 

za przybycie.  
 

 Integralną częścią protokołu jest nagranie. 

 

Protokołowała: 

Sylwia Tyrpa                                           
 

 

 

 

 

 

 


